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2048 MILLIÁRD FORINTOT 
KAPHATNAK IDÉN A PÁLYÁZÓK

Az idén 2048 milliárd forint európai 

uniós forrást fizethet ki Magyarország. 

A Kormány célja, hogy a 2014–2020 

közötti fejlesztési időszakban ren-

delkezésre álló forrásokat legkésőbb 

2019-ig maradéktalanul megkapják a 

pályázók.

Még egyszer nem ismétlődhet meg az, 

ami a 2007–2013-as ciklusban történt, 

hogy a Kormánynak a fejlesztési időszak 

zárásakor még azon kell gőzerővel dol-

goznia, ne legyen forrásvesztés, a ren-

delkezésre álló uniós támogatást mara-

déktalanul le tudjuk hívni – mondta el 

Lázár János a Négyesnek.

Hódmezővásárhely és Makó országgyű-

lési képviselője hozzátette, ennek ér-

dekében kormányrendelet rögzíti, hogy 

2017. június 30-ig a 2014–2020-as uni-

ós ciklus összes pályázatát ki kell írni, és 

legkésőbb 2019 elejére a teljes rendel-

kezésre álló összeget ki kell fizetni.

A régió országaihoz képest Magyarország 

zárhatja a legsikeresebben a 2007 

és 2013 közötti fejlesztési időszakot. 

Információink szerint Romániában mint-

egy négymilliárd euró összegű támoga-

tás lehívása van veszélyben, de a forrás-

vesztés Szlovákiában és Csehországban 

is meghaladja az egy–egy milliárd eurót. 

Lengyelországnak van esélye arra, hogy 

minden európai uniós támogatást lehív-

jon, Magyarországon pedig már nyugodt 

szívvel kijelenthetjük, hogy sikerült a for-

rásokat 106%-os aránnyal lehívnunk, az-

az nem hagytunk veszni egyetlen forin-

tot, vagy eurocentet sem – foglalta ösz-

sze lapunknak a miniszter.

A politikus hozzátette: az előttünk ál-

ló években a hazai önerővel együtt 

11 000 milliárd forint támogatással 

számolhatunk, amiből jelen pillanat-

ban 4500 milliárd forint összegű pá-

lyázat van kiírva és újabb 1000 milliárd 

forint kiírás előtt áll.

TANYÁK ÉPÍTÉSÉT IS 
TÁMOGATHATJA A CSOK

Két új rendeletben foglalja össze az 

otthonteremtési program szabálya-

it a kormány február 3-án. A jogsza-

bályok számos könnyítést is tartal-

maznak, így várhatóan eltörlik az in-

gatlanérték–határt, a tulajdoni kor-

látot, de támogatni fogják a tanyák 

építését is.

Két új rendelet-

ben foglalja össze 

az otthonterem-

tési program sza-

bályait a kormány. 

Az egyik rendelet 

a használt lakás-

hoz, míg a másik 

az új lakáshoz jutás 

feltételeiről szól 

majd. A cél, hogy 

egyszerű, érthe-

tő és átlátható fel-

tételekkel tervez-

hessen minden család. A jogszabályok 

a tervek szerint számos új elemet is tar-

talmaznak majd.

Lázár János a Négyesnek megerősítet-

te, hogy a kormány eltörli a 30 millió fo-

rintos ingatlanérték-határt és a tulajdo-

ni korlátot. Azok a „bürokratikus szabá-

lyok” is megszüntethetők, amelyek a ko-

rábban tulajdonolt ingatlan eladásából 

származó vételár felhasználását írják elő 

– tette hozzá.

Ezek mellett a tervezett rendeletek vár-

hatóan több más könnyítést is tartal-

maznak, például új ház építése esetén 

az összkomfort meghatározásával kap-

csolatban. Így ahol nincs ivóvízvezeték, 

ott az iható víz elérése lesz a kritérium, 

ahol pedig nincs szennyvízvezeték, ott 

az építési szabályokban korábban enge-

délyezett megoldások tovább élhetnek.

A kormány a családok otthonteremté-

si kedvezményén (CSOK) keresztül tá-

mogatni fogja a külterületeken új ta-

nyák építését, ahogyan a nagyvárosok-

ban a tetőtérbeépítéseket is – mondta 

el lapunknak a Miniszterelnökség ve-

zetője, a térség országgyűlési képvise-

lője, hozzátéve: várhatóan a belterüle-

ti zártkertekben is lehet majd építkezni 

támogatással.
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SEGÍTSÉG A TEJTERMELŐKNEK, 
ÉS ÚJABB LEHETŐSÉG A GAZDÁKNAK

A felvásárlási árak miatt krí-

zisben vannak a tejterme-

lők, ezért a kormánynak se-

gítenie kell – mondta Lázár 

János budapesti sajtótájé-

koztatóján. A miniszter azt 

is bejelentette: március 1. és 

15. között ismét lehetősé-

get kapnak a gazdák, hogy 

kedvezményes feltételek 

mellett állami földterületet 

vásároljanak.

Ha maradnak a jelenlegi fel-

vásárlási árak, nagyon so-

kan hagyhatnak fel a gazdál-

kodással – jelentette ki Lázár 

János a tejpiaci helyzetről 

budapesti sajtótájékoztatóján. 

A Miniszterelnökséget vezető 

miniszter, Hódmezővásárhely 

és Makó országgyűlési kép-

viselője a Kormányinfón el-

mondta, a tejtermelő ága-

zat megmentése érdekében 

a kormány keresi annak le-

hetőségét, hogyan tud segí-

teni a tej felvásárlási árának 

kiegészítésében.

A politikus megerősítette, a 

Kormány változatlan áron, 

változatlan feltételek mellett 

kíván eladni további minimum 

150 ezer hektár földet. Ennek 

köszönhetően azok a gazdák 

is élni tudnak a kedvező fel-

tételű földvásárlási lehetőség-

gel, akik az év végén meghir-

detett nyílt árveréseken nem 

vettek részt, vagy nem jár-

tak sikerrel. Az eladandó ál-

lami termőföldek listája janu-

ár végére készül el, a jegyzék 

február elején nyilvánosan is 

megtekintető.

Lázár János hozzátette: a kor-

mány továbbra is biztosítja a 

kedvezményes hitelt a márci-

usi földárveréseken résztvevők 

számára, vagyis újabb 100 mil-

liárdos keret áll rendelkezésre 

a Magyar Fejlesztési Bankban.

Az eddig meghirdetett 197 ezer 

hektár állami termőföld 61 szá-

zaléka, összesen 120,5 ezer 

hektár december végéig el-

kelt. A nyílt licitálásokon a föld-

területek a piaci ár fölött cse-

réltek gazdát, az értékesítés-

ből befolyt összeg meghaladja 

a 171 milliárd forintot. A három 

hektárnál kisebb földek eladá-

sából mintegy 6,1 milliárd fo-

rint bevétele származott az ál-

lamnak, ezen földek esetében 

tízezer vételi ajánlat érkezett és 

átlagosan 1,4 hektárnyi terüle-

tet vásároltak meg azok, akik 

ajánlatot tettek.

FOLYTATJUK AZ ALÁÍRÁSGYŰJTÉST
Eddig 1,8 millióan írták alá a 

kötelező betelepítési kvóta 

elleni petíciót – jelentette be 

Kósa Lajos a Fidesz Országos 

Választmányának ülésén.

A Fidesz frakcióvezetője ki-

fejtette: az összegyűlt aláírá-

sok száma azt mutatja, hogy az 

emberek elsöprő többsége tá-

mogatja a kormányt a kvóta el-

leni küzdelemben.

Egyúttal rámutatott, hogy a 

szocialista és liberális ellen-

zék nem támogatja azt az al-

kotmánymódosítási javasla-

tot, amely alapján önálló tény-

állás lenne az alaptörvényben 

a terrorveszélyhelyzet. Ennek 

kapcsán felidézte, hogy a bal-

oldal a kormány minden lépé-

sét ellenezte, illetve a terror-

fenyegetettség növekedését 

tagadták.

„Ha most ők lennének kormá-

nyon, akkor a budapesti szil-

veszter úgy zajlott volna, mint 

a kölni” – fogalmazott a frak-

cióvezető. Ezek az ellenzéki 

pártok „teljesen nyilvánvalóan 

bevándorláspárti politikát foly-

tatnak”, ezt az alkotmánymó-

dosítás ellenzésével is kimutat-

ták – nyomatékosította.

Kitért arra is, hogy a magyaror-

szági baloldali pártok úgy be-

szélnek önkényuralmi rendszer 

kiépítéséről, hogy nem vet-

ték észre: Franciaország szo-

cialista kormánya rendkívü-

li állapotot hirdetett a terrorve-

szély miatt. Ezek szerint akkor 

Franciaországban is tombol az 

önkényuralom – jegyezte meg.

Egyúttal felhívta a figyelmet arra 

is, hogy a nyugat-európai mé-

dia elhallgatja azokat az ese-

teket, amikor bevándorlók kö-

vetnek el bűncselekményeket.

A kölni szilveszteri esetekkel 

kapcsolatban Kósa Lajos azt 

mondta, ma már oda jutottunk, 

hogy a kölni polgármester azt 

tanácsolja a város lakóinak, ha 

lehet, este ne menjenek utcá-

ra, vagy ha mégis, csoportosan 

tegyék és tartsanak egy-más-

fél méter távolságot.

„Ma már mindenki látja: nem ar-

ról kellene beszélni, hogy las-

sítsuk az illegális bevándorlást, 

hanem arról, hogyan védjük 

meg a határokat, Európát, az 

érdekeinket, a biztonságunkat, 

a nyugalmunkat, a gyermeke-

ink, az asszonyaink nyugalmát” 

– fogalmazott a politikus.

Az illegális bevándorlás je-

lentős biztonsági koc-

kázatot jelent, sike-

res integrációs mo-

dell pedig nem létezik 

– utalt arra, hogy nap-

jainkban már mint-

egy 900 úgyneve-

zett „no go zone” van 

Európa–szerte.

Az Európai Unió ve-

zetése még mindig 

nem ébredt fel, no-

ha az európai terro-

rizmus egyik fő fész-

ke éppen Brüsszel egyik kerü-

letében található – utalt a bel-

ga főváros Molenbeek nevű 

városrészére.

forrás: fidesz.hu

Ha még nem írta alá a petíciót, 

jelezzen és házhoz megyünk!

Telefon: (0630) 961-5237

Email: csongrad04@fidesz.hu
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ÁTADTÁK A VÁSÁRHELYI 
HÓDI PÁL UTCA 

ÚJ PIHENŐPARKJÁT ÉS MÉLYGARÁZSÁT

Tavaly év végén hivatalo-

san is lezárult a hódmező-

vásárhelyi Tornyai II Város-

rész–rehabilitációs Projekt. 

A 740 millió forint össz-

költségvetésű, száz száza-

lékos támogatással megva-

lósuló beruházás keretében 

három belvárosi terü-

let újult meg. Január ele-

jén a legnagyobb mun-

ka helyszínén, a Hódi Pál 

utcán tartottak ünnepélyes 

átadót.

Elkészült a vásárhelyi Hódi Pál 

utcán az új pihenőpark, a ját-

szótér és a mélygarázs, me-

lyet ünnepélyes keretek között 

Lázár János miniszter, térsé-

günk országgyűlési képviselője 

adott át. Itt egy 42 férőhelyes, 

akadálymentesített lifttel mély-

garázst létesítettek, mely leg-

alább öt évig ingyenesen hasz-

nálható lesz. A felszínen köz-

parkot, játszóteret és illemhe-

lyet is kialakítottak.

Lázár János miniszter ava-

tóbeszédében kiemelte, he-

lyesen döntött a város, ami-

kor ahelyett, hogy a belvá-

rosból beépített volna egy 

újabb részt, olyan közösségi 

teret hozott létre, amit min-

denki használhat. A miniszter 

szerint Vásárhely várospoliti-

kájának továbbra is az a cél-

ja, hogy élhető és szerethető 

környezetet teremtsen az itt 

élők számára.

KÖZTEMETŐ NYÍLIK HÓDMEZŐVÁSÁRHELYEN
Februártól működő sa-

ját köztemetőt nyit meg 

Hódmezővásárhely a Kincses 

temető területén. 2,2 hektá-

ron 1200 sírhely számára ala-

kítanak ki parcellákat. A sír-

helyek díjai jóval kedvezőb-

bek lesznek a városi átlagnál.

A tavaly őszi temetőkonzul-

táción a válaszadók mintegy 

88 százaléka amellett voksolt, 

hogy a városnak is legyen sa-

ját fenntartású temetője. Az ön-

kormányzat figyelembe vette a 

lakosság kérését, és a közgyű-

lés döntése értelmében a jövő-

ben részt vesz a temetők mű-

ködtetésében úgy, hogy egy 

saját temetőrészt hoz létre. 

Tavasztól egyébként a katolikus 

temetőben egy kegyeleti park 

is működik majd, ezt egészíti 

ki az új önkormányzati temet-

kezési hely. A köztemető szol-

gáltatásait a részben vásárhelyi 

tulajdonnal működő Csongrád 

Megyei Kegyeleti Kft. fogja el-

látni. Az önkormányzat kiemelt 

célja volt, hogy a városban ta-

pasztalható piaci árak alatt tud-

janak itt szolgáltatni, így többek 

között a sírhelyek 25 évre törté-

nő kiváltása csaknem 50 száza-

lékkal kevesebb lesz, mint más-

hol. A szociálisan rászorulók 

számára végzett köztemetése-

ket továbbra is a katolikus te-

metőben végzik majd.
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HÓDMEZŐVÁSÁRHELY LETT 
A MEGYE AGRÁRKÖZPONTJA
Január negyedike óta fogad-

ja ügyfeleit új helyén, Hód-

mezővásárhelyen a Mező-

gazdasági és Vidékfejleszté-

si Hivatal Csongrád megyei 

központja.

A Kálvin téri zeneiskola épüle-

tében a Csongrád megyei mel-

lett a Békés és a Bács–Kiskun 

megyei ügyfeleknek is nyúj-

tanak szolgáltatást. A térsé-

gi gazdák és a velük kapcso-

latban álló szakemberek örül-

nek a fejlesztésnek, aminek 

köszönhetően egy helyen, a 

közelben tudják intézni ügyei-

ket. Az idén hetvenféle vidék-

fejlesztési pályázat jelenik meg. 

Csak a megyében közel negy-

venezer ügyféllel állnak na-

pi kapcsolatban a kirendeltség 

munkatársai.

Tavaly 40 milliárd forintnyi tá-

mogatás célba érésében 

közreműködtek.

Ozgyin Balázs gazdálkodó, a 

MAGOSZ ifjusági tagozatának 

megyei elnöke is úgy gondolja, 

hogy az új helyen működő ki-

rendeltség nagyban megköny-

nyíti a térségi 

gazdák ügyeinek intézését. Az 

új, ügyfélbarát intézményben 

egy fedél alatt több szolgálta-

tást tudnak igénybe venni.

ÚJ SZEMÉTSZÁLLÍTÁSI RENDSZER 
HÓDMEZŐVÁSÁRHELYEN

Január elsejétől gyökere-

sen megváltozott Hódme-

zővásárhely hulladékgaz-

dálkodása és a lakossági 

szemétszállítás.

A több mint 1 milliárd forintos 

uniós projekt keretében a he-

lyi hulladékgazdálkodás tizen-

egy modern tömörítős és bil-

lenőplatós gépjárművel bővült. 

Az önkormányzat saját forrás-

ból huszonnégyezer 240 lite-

res edényzetet vásárolt. A csa-

ládi házas ingatlanok számá-

ra a zöldhulladék elszállítására 

és a szelektív hulladék gyűj-

tésére biztosítottak kukákat. 

Emellett a korábban használa-

tos kék színű kuka helyett azo-

nos űrtartalmú új, zöld színű 

edényzetet is kiosztottak. Azaz 

minden családi házhoz há-

rom kuka került ingyenesen. A 

gyűjtőjárműveken olyan elekt-

ronikus leolvasó rendszert ala-

kítottak ki, ami a kukák ürítése-

kor az ürítés tényét a háztar-

tás adataival együtt rögzíti és 

tárolja. Ezen informatikai fej-

lesztés fogja garantálni, hogy 

a közszolgáltató kizárólag va-

lós ürítés után számlázhasson. 

A városvezetés a hódmező-

vásárhelyi hulladékgazdálko-

dási projekt bevezetésétől azt 

várja, hogy a lakosság költsé-

ge további 60 millió forinttal 

mérséklődjön.

Kalmár Zoltán növényorvos:

„A közelség mellett az is nagyon fon-
tos, hogy egy helyen elérhető az a 
szaktanácsadás, ami az elkövetke-
zendő években a gazdasági szek-
torba érkező források pályázati úton 
történő elnyerésében segíthet.”
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TÖRTÉNELMI JELENTŐSÉGŰ 
IDŐSZAK ELŐTT ÁLL APÁTFALVA

INTERJÚ SZEKERES FERENC POLGÁRMESTERREL

Szekeres Ferenc 2014-

től szolgálja polgármes-

terként Apátfalvát. A köz-

ség első embere lapunknak 

beszélt az elmúlt egy év-

ről és a település előtt álló 

lehetőségekről.

Hogyan látja most a tele-
pülés helyzetét az elmúlt 
egy év távlatából?

Apátfalva rendszerváltás utá-

ni történelmének fontos állo-

mása volt a 2015-ös esztendő. 

A választások után új szem-

lélettel kezdte meg munká-

ját az önkormányzat. A sze-

gedi SZEFO Zrt. jóvoltából 

Apátfalván már a megválto-

zott munkaképességű embe-

reknek is lehetőségük van dol-

gozni. Jelenleg 30 munkavál-

lalót alkalmaznak, mely rövi-

desen 40 főre bővül.

Büszke vagyok arra, hogy 

Apátfalván példamutató mó-

don százötven emberrel ér-

tékteremtő közmunka valósul-

hatott meg. Számos üzemet, 

úgymint betonelemeket gyár-

tót, asztalos műhelyt alakítot-

tunk ki, emellett fólia– és sza-

badföldi gazdálkodást végez-

tünk. A közmunka keretében 

fejlesztettük a varroda–szö-

vödét is, elvégeztük a belvízi 

csatornahálózat karbantartá-

sát, valamint sa-

ját készítésű tér-

kővel folytattuk a 

járdaépítési prog-

ramunkat. A kö-

zösségi élet virág-

zik a községben. 

Megalakult az 

Apátfalvi Ifjúsági 

Klub, illetve a 

Napsugár Baráti 

Klub is, mely 

utóbbi számos ki-

rándulást szer-

vezett, legutóbb 

Lázár János mi-

niszter köszöntötte a klub-

tagokat a Parlamentben. Az 

Apátfalva SC labdarúgó egye-

sület felépítette az utánpót-

lás piramist, így a legnagyobb 

civil szervezetté nőtte ki ma-

gát településünkön. Az egész-

ségünk védelmében folyama-

tos szűrővizsgálatok, valamint 

egészségtudatos életmód ter-

jesztését segítő programok va-

lósultak meg. A gyermekorvos 

rendelési idejét megdupláztuk. 

A szociális tűzifából több mint 

340-en részesültek. A 2016-os 

esztendő történelmi jelentő-

ségű év lesz, hiszen Apátfalva 

életében kiemelkedő beruhá-

zás valósul meg. A sportcsar-

nok megszületése nem csak 

egy épület létrejöttét jelenti. Ez 

egy új esély a sportra, a sport 

szeretetére, egy új életformára, 

egy testileg–lelkileg egészsé-

gesebb felnövekvő generáció-

ra. Az apátfalvi sport otthoná-

nak megteremtése 551 millió 

forint támogatásból jön létre. 

Azt gondolom, egy ilyen szín-

vonalú sportcsarnok megépí-

tése az elkövetkező évtizedek 

sportéletét fogja fellendíteni 

Apátfalván.

Hogyan lazít, kapcsolódik 
ki a sok munka mellett?

Otthon a családdal szok-

tunk kikapcsolódni. Egy 

nyolc és egy ötéves fiam van. 

Leginkább játszom a gyere-

kekkel. A hobbim a labdarúgás, 

ami most kimerül a tévé előtti 

szurkolással, ugyanis nem iga-

zán van időm elmenni a sport-

létesítményekbe megnézni a 

mérkőzéseket.
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MEGVALÓSULNAK 
MAKOVECZ TERVEI MAKÓN

Makovecz Imre, Kossuth-

díjas építész két tervet ké-

szített Makónak halála előtt. 

Egyet a könyvtár romos épü-

letének helyére, másikat 

pedig a Hagymatikum Fürdő 

fejlesztésére. Most mindket-

tő megvalósulhat.

A kormány kiemelt feladat-

ként kezeli a Makovecz Imre 

Kossuth–díjas építész hagya-

tékáról való gondoskodást, 

ennek részeként valósul meg 

a makói fürdő továbbfejlesz-

tése és épül új könyvtár. A 

H a g y m a t i k u m b a n 

c s a l á -

di részleget alakítanak ki 2,2 

milliárdból, készül egy 25 mé-

teres új medence is. A könyv-

tár romos épületének meg-

újítása évtizedes álom Makón. 

Most egy új, kétszintes épü-

let készülne a tervek alapján, 

amiben 100 ezer kötet fér-

ne el. Kávézó, folyóirat–olva-

só és kiszolgálóhelyiségeket, 

klubhelyiséget is terveznek 

és szeretnék megőrizni azt, 

hogy bárki internetezhessen 

továbbra is a könyvtárban.

A Deák Ferenc utca egységes 

utcaképet kapna két és félmil-

liárd forintból. A kivitelezésben 

szerepet kapnak azok a szak-

emberek, akikkel Makovecz a 

korábbi, városi épületein dol-

gozott. A terveket megvalósu-

lását teljes egészében a kor-

mány fizeti.

A MAKÓI POLGÁRMESTERREL 
EGYEZTETETT LÁZÁR JÁNOS

Lázár János miniszter janu-

ár közepén munkalátogatá-

son járt Makón. Térségünk 

országgyűlési képviselő-

je Farkas Éva Erzsébet pol-

gármesterrel áttekintette 

a város idei évre tervezett 

fejlesztéseit. 

A tervek szerint 2016-ban köz-

ponti szerepet kap a helyi gaz-

daság erősítése. A város az ipa-

ri park bővítésével a helyi, va-

lamint a térségben beruházá-

si lehetőséget kereső cégek 

számára megfelelő lehetősé-

get teremthet. Az elkövetke-

ző évek másik kiemelten fon-

tos feladata a szociális különb-

ségek csökkentése és a város 

élhetőbbé tétele. A megbe-

szélésen egyeztettek a Honvéd 

városrész rehabilitációjának 

mintegy 650 millió forintos fej-

lesztési programjáról, amely-

nek keretében megújulnak a 

leszakadóban lévő település-

rész útjai, járdái, közterei, de új 

közösségi ház is épül. A tele-

pülés élhetőbbé tétele érdeké-

ben a kerékpárutak korszerűsí-

tése nélkülözhetetlen feladat. 

A tervek szerint Maroslelét 

érintően kerékpárúttal kap-

csolódna egymáshoz Makó és 

Hódmezővásárhely. A meg-

beszélésen felmerültek a kor-

mány által biztosított családtá-

mogató programok és kedvez-

mények is, amelyekhez a város 

ingyenes építési telkek kiosz-

tásával kapcsolódik. Az egyez-

tetésen Lázár János azt java-

solta, vizsgálja meg az önkor-

mányzat, hogyan tudna újabb 

területek bevonásával továb-

bi ingyenes telkeket biztosí-

tani a családot alapító fiata-

loknak. Emellett a Makovecz–

program idén lendületet ve-

het. A közel ötmilliárd forintos 

beruházás keretében az elkö-

vetkező években megépül a 

könyvtár és új szárnnyal bővül 

a Hagymatikum gyógyfürdő.
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FOGADÓÓRÁT TARTOTT 
LÁZÁR JÁNOS

Lázár János országgyűlé-

si képviselő január eleji vá-

sárhelyi fogadóóráján ha-

talmas érdeklődés övezte a 

Családok Otthonteremtési 

Kedvezményét.

A minisztertől a fogadóórá-

ját követően megtudtuk, hogy 

a megyei jogú városban sokan 

gondolkodnak azon, hogy vál-

laljanak-e harmadik gyermeket, 

vagy sem.

Ez a lehetőség, ami 10 millió fo-

rint támogatást jelent, minden-

kinek jár, ha vállalnak három 

gyereket. A 10 millió forint hitel 

viszont azoknak jár, akik visz-

sza tudják fizetni. Valamennyi 

jövedelemmel kell rendelkez-

ni ahhoz, hogy a 10 millió fo-

rintot 20 év alatt visszafizes-

sék. Ez a mostani számítás sze-

rint három százalékos kamattal 

30–40 ezer forintos törlesztő-

részlet – fejtette ki lapunknak a 

miniszter.

A fogadóórán a földárveré-

sek is szóba kerültek. Az or-

szággyűlési képviselő elmond-

ta, hogy Csongrád megyében 

rendben lezárultak a földárve-

rések. Az el nem kelt földek te-

kintetében azt fogják javasol-

ni a kormánynak, hogy nyis-

son második kört. Ily módon, 

aki bizonytalan volt, hogy elin-

duljon-e az árverésen, az janu-

ár végén, februárban megte-

heti. A munkahelyteremtéssel 

kapcsolatban Lázár János ki-

emelte, Hódmezővásárhelyen 

hat százalék alá esett a mun-

kanélküliek száma, amelyre a 

rendszerváltás óta nem volt 

példa. Ugyanakkor a városban 

egyre kevesebb a szakképzett 

munkaerő, ezért egy új válla-

lat városba telepítésének az is 

a feltétele, hogy a szakképzé-

si rendszer gyorsan és érdem-

ben megváltozzon. A miniszter 

szerint elengedhetetlen a bér-

emelés is, mert az alulfizetett, 

ám szakképzett munkavállalók 

elhagyják a várost és külföldön 

keresik a boldogulást.

57,5 MILLIÁRD 
FORINT A MIKRO–, 

KIS– ÉS KÖZÉP-
VÁLLALKOZÁSOK 
TÁMOGATÁSÁRA

Országosan 399 projekt nyert el tavaly decemberben eu-

rópai uniós fejlesztési támogatást összesen 57,5 milli-

árd forint értékben a Gazdaságfejlesztési és Innovációs 

Operatív Program két népszerű pályázati felhívásának 

keretében. A térségi vállalkozásokhoz ebből 426 millió 

forint érkezett.

A két pályázattal a mikro-, kis- és középvállalkozások ter-

melési kapacitásainak bővítését, valamint piaci megjele-

nését támogatták. A nyertes pályázók csaknem 120 mil-

liárd forint összköltséggel valósíthatják meg elképzelé-

seiket. A rendelkezésre álló keretösszegek a decemberi 

döntésekkel nem merültek ki, mindkét konstrukcióban 

további döntésekre kerül sor a közeljövőben. 

A tavalyi esztendőben közel 2 milliárd forint európai 

uniós támogatást kaptak a térségünkben működő vál-

lalkozások, amit fejlesztésre, eszközbeszerzésre, kapa-

citásbővítésre, új munkahelyek létrehozására használ-

hattak fel.

Két ütemben, mintegy 

300 millió forintból új öltö-

zőblokk és 400 fős fedett 

lelátó épül a makói Erdei 

Ferenc téri sportpályán TAO 

és önkormányzati támoga-

tásból. Az első ütem költsé-

ge 151 millió forint.

A jelenlegi öltözők több mint 

hetvenévesek, a kisebb felújí-

tások ellenére nem felelnek 

meg a kor követelményeinek. 

Az első ütemben a kétszin-

tes új épületet szerkezetkész-

re építik, míg a második ütem-

ben a belső munkálatokat fog-

ják elvégezni. Tavaly tavasszal 

Makó Város Önkormányzata 

elektronikus úton sportkonzul-

tációt hirdetett meg. A konzul-

táció sikeresnek bizonyult, hi-

szen sokan kifejtették véle-

ményüket a helyi sportéletről. 

Emellett elindították a sport-

létesítmények fejlesztéséről 

szóló aláíróívet is, melyet több 

mint kétezren írtak alá, támo-

gatva, hogy a városvezetés a 

meglévő sportlétesítményeit 

fejlessze, és újakat építsen.

Az Erdei Ferenc téri létesít-

ményt többek között jelen-

leg mintegy háromszáz után-

pótláskorú labdarúgó, ezen kí-

vül pedig még három felnőtt 

labdarúgó csapat is használ-

ja. A városi tulajdonban lévő 

sportpályán nem stadionépí-

tésbe kezdünk, hanem a meg-

lévő infrastruktúra fejlesztésé-

be. Ez a több mint ezer négy-

zetméteres öltöző komplexum 

a huszonegyedik századi spor-

toláshoz szükséges feltéte-

leket fogja biztosítani a ma-

kói fiatalok számára – mond-

ta lapunknak Czirbus Gábor 

alpolgármester.

MEGÚJUL AZ ERDEI FERENC TÉRI SPORTPÁLYA MAKÓN
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VÁSÁRHELYEN EDZ GYURTA DÁNIEL 
ÚSZÓ OLIMPIKON

Gyurta Dániel olimpiai, há-

romszoros világ– és kétsze-

res Európa–bajnok úszónk 

tíz éve már folyamatosan 

Hódmezővásárhelyen készül 

a világversenyekre. Az úszó 

úgy érzi, egyfajta megbontha-

tatlan babona köti a városhoz, 

mivel az itt végzett felkészülési 

munka rendre megmutatkozik 

az eredményeiben. Egy évben 

két–három hónapot is eltölt 

Vásárhelyen, így már második 

otthonának tekinti. A sportolót 

egyébként közel egy éve Lázár 

János miniszter, térségünk or-

szággyűlési képviselője az idei 

ifjúsági úszó EB nagyköveté-

nek kérte fel, melyet hatalmas 

megtiszteltetésnek érez.

MEGÚJUL AZ ERDEI FERENC TÉRI SPORTPÁLYA MAKÓN
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2,6 milliárd forint támo-

gatás érkezett december-

ben 13 térségi település-

re. Földeák belterületi utak-

ra 80, Mártély kerékpárútra 

100, Nagylak a művelődési 

ház felújítására 50 millió fo-

rintot kap. Van ahol közös-

ségi ház, komplex egészség-

ügyi intézmény épül.

A támogatásból Pitvaroson a 

legek projektje valósulhat meg. 

A település százmillió forin-

tot kap egészségügyi fejlesz-

tésre. Új orvosi rendelőt, fogá-

szatot is szeretnének, és akár a 

rendőr őrs is megújulhat.

Radó Tibor, Pitvaros polgár-

mestere minden tekintetben 

a legek fejlesztésének nevez-

te az egészségügyi intézet fel-

építését a faluban. Egy olyan 

teljesen új épületet álmodtak 

meg, amiben egy helyen lenne 

az orvosi rendelő, a fogászat, 

a védőnői szolgálat, a gyógy-

szertár, a gyermekjólléti és a 

családsegítő szolgálatok, akár 

a rendőrőrs is ide költözhet-

ne. „Nagyon hálásak vagyunk 

miniszter úrnak, aki többször 

egyeztetett a lakossággal arról, 

hogy valóban nekik mire lenne 

szükségük. A jelenlegi rende-

lőnk több mint százéves, vég-

re egy új épülhet” – mondta a 

településvezető.

TELEPÜLÉS TÁMOGATÁS

AMBRÓZFALVA 20 000 000 Ft

APÁTFALVA 200 000 000 Ft

CSANÁDALBERTI 128 500 000 Ft

FÖLDEÁK 80 000 000 Ft

HÓDMEZŐVÁSÁRHELY 1 200 000 000 Ft

MAGYARCSANÁD 240 000 000 Ft

MAKÓ 300 000 000 Ft

MAROSLELE 140 000 000 Ft

MÁRTÉLY 100 000 000 Ft

NAGYLAK 50 000 000 Ft

ÓFÖLDEÁK 8 000 000 Ft

PITVAROS 100 000 000 Ft

SZÉKKUTAS 100 000 000 Ft

ÖSZESEN 2 666 500 000 Ft

Az épületkomplexum tervezett helye.

MEGÉPÜLHET A MAGYARCSANÁDI SZENT GELLÉRT–HÍD 
A Magyarcsanádi Szent Gellért–híd 

megépítése bekerült a magyar ál-

lam 2014—2020 közötti fejleszté-

si terveibe, ezzel pontot téve a talál-

gatások végére. A híd felépítésében 

hatalmas gazdasági lehetőség rejlik. 

Azzal, hogy újra közvetlen összeköt-

tetésbe kerül Magyarcsanád és a ro-

mániai Nagycsanád települések, fel-

pezsdülhet a két ország, valamint az 

érintett térségek közötti áruforgalom. 

Hazánk a tervet legalább egy évtize-

de dédelgette, de a román állam fo-

lyamatosan akadályokat gördített a 

beruházás megvalósítása elé. A ma-

gyar szándék tavaly év elején egybe-

esett a románnal, így a mintegy négy-

millió eurós építési költséggel elké-

szülő hídnak idén zöld utat adtak.

Az egykori vasúti híd ma is folyóban 

álló pilléreinek rossz műszaki állapo-

ta miatt alkalmatlanok a felújításra, 

ezért távolabb újakat építenének. A 

Maros fölé tervezett százötven méte-

res hídon a tervek szerint két forgalmi 

sáv, járda és kerékpársáv is lesz.

XXI. SZÁZADI EGÉSZSÉGÜGYI 
KOMPLEXUM ÉPÜL PITVAROSON
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43 MILLIÓ FORINT 
MŰKÖDÉSI TÁMOGATÁST 

KAPTAK AZ ÖNKORMÁNYZATOK 
Tizenegy térségi település ré-

szesült mintegy 43 millió fo-

rint rendkívüli önkormányza-

ti költségvetési támogatásban, 

melyet az önkormányzatok 

működési költségekre for-

díthatnak. Apátfalva tízmillió, 

Magyarcsanád közel hétmil-

lió forinttal a támogatási lista 

élén áll. A legkisebb összeggel, 

315 ezer forinttal Nagyér köz-

ség önkormányzata gazdál-

kodhat. Nyolc település pedig 

2–4 millió forint közötti ösz-

szeget fordíthat működésre.

NEM KELL TÖBBÉ GYERTYÁVAL 
VILÁGÍTANIUK

A székkutasi tanyavilág-

ban élő Szabó Judit és csa-

ládja hárommillió forintot 

nyert a helyi önkormány-

zat közbenjárásával, hogy 

végre ők is használhassa-

nak áramot. Fiuknak nem 

kell többé gyertyafény mel-

lett tanulnia, és végre hűtőt 

is vehetnek, mert van miről 

működtetni.

„Alig tudjuk szavakban kifejez-

ni, mit is érzünk. Nagyon örü-

lünk. Napenergiával működő 

áramunk lesz. Azzal tudunk vi-

lágítani és végre egy hűtőt is 

tudunk vásárolni” – mesélte 

Szabó Judit.

Az öttagú család nagyon bol-

dog, mellettük egy másik ta-

nyát is hasonlóan fejleszte-

nek, azt több mint négymillió 

forintból. Két fia van, Norbert 

most készül vizsgázni, már 

nem gyertyafénynél kell tanul-

nia – mondta. A napelemeket 

a tanya tetejére szerelik fel, az 

így gyűjtött napsugarakkal lesz 

áramuk. Szivattyút is szeretné-

nek venni, amivel az állatok ita-

tását oldanák meg.

A tanyafejlesztési és falugond-

noki pályázaton keresztül 2015 

decemberében több mint 

23 millió forint támogatás ér-

kezett a térségbe.

TELEPÜLÉS TÁMOGATÁS 

AMBRÓZFALVA 3 241 570 Ft

APÁTFALVA 10 000 000 Ft

CSANÁDALBERTI 3 909 622 Ft

FÖLDEÁK 3 000 000 Ft

KIRÁLYHEGYES 4 025 647 Ft

MAGYARCSANÁD 6 869 718 Ft

NAGYÉR 315 100 Ft

NAGYLAK 2 233 689 Ft

ÓFÖLDEÁK 2 017 662 Ft

PITVAROS 4 000 000 Ft

SZÉKKUTAS 4 000 000 Ft

ÖSSZESEN: 43 613 008 Ft

Makó, Mártély 
és Székkutas is 

részesült 
támogatásban 
a tanyafejlesz-
tési pályázat 

keretében.
Székkutason a kapott 

2 millió forint támo-

gatásból a külterüle-

ten élőknek szervez-

nek szűrővizsgálatokat 

és egészségmegőrzés-

sel kapcsolatos előadá-

sokat két helyszínen: a 

Gondozási Központban 

és a Kakasszéki gyógy-

intézetben összesen 

négy alkalommal. 
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ÚJ IRÁNYT VETT A MAKÓI 
KÉZILABDAÉLET

Tavaly áprilisában új fordu-

latot vett Makón a kézilab-

daélet. Makó Kézilabda Club 

néven egyesült a négy váro-

si kézilabda egyesület. Az új 

kéziklub nagy tervekkel ké-

szül az idei esztendőre.

A korábban önálló makói ké-

zilabda klubok a hatékonyabb 

működés érdekében még ta-

valy egyesültek. A lépésre azért 

szánták el magukat a város-

vezetéssel karöltve, hogy mi-

nél szélesebb körben kiter-

jeszthessék utánpótlás bázi-

sukat, és a Kormány által biz-

tosított TAO támogatások ne 

aprózódjanak el az egyesüle-

tek működési költségeire, ha-

nem abból valamilyen mara-

dandó értéket teremtsenek. 

Az egyesített klub egy szakmai 

stábot hozott létre, melynek 

feladata, hogy az óvodás kor-

tól kezdve az utánpótlás neve-

lését és képzését megvalósít-

sa, ezáltal minél több makói-

nak biztosítva a lehetőséget a 

sportolásra a kézilabda sport-

ágban. Tóth István egyesületi 

elnök, a Váll–Ker Kft. ügyveze-

tője lapunknak elmondta, hogy 

a Makó Kézilabda Clubban el-

kezdődött a szakmai munka és 

egyre több gyermeket sikerül 

kézisnek csábítani. Ugyanakkor 

a gyermeklétszám növekedése 

szembesítette a klubbot azzal, 

hogy kevés a rendelkezésre ál-

ló csarnok, ahol az edzésmun-

ka folyik. Mindemellett az Erdei 

János Városi Sportcsarnok is 

nagyon megérett a felújításra.

A szakmai előrelépés érde-

kében benyújtottunk egy 

250 millió forint összegű pá-

lyázatot a Magyar Kézilabda 

Szövetség felé. Mivel a négy 

klub egyesítése tavaly decem-

berben jogerőre emelkedett, 

így a pályázatunk is jogos-

sá vált, mellyel végül 143 mil-

lió forintot nyertünk. A kapott 

pénzösszegből 50 millió fo-

rintot a sportcsarnok felújítá-

sára fordítunk, a fennmaradó 

összegből pedig az utánpót-

lás képzését kívánjuk javítani és 

fenntartani. A fejlesztésekhez 

Makó Város Önkormányzata 

biztosítja az önerőt, mintegy 

20  millió forint hozzájárulás-

sal. A jövőre nézve pedig a klub 

szeretne egy új kisebb csar-

nokot létesíteni városunkban, 

mely a megnövekedett taglét-

szám miatt is szükségessé vált 

– fejtette ki Tóth István egyesü-

leti elnök.


